
 

HUJO-kokous 1/2024, 22.1. klo 10.00 – 12.10  teams 
asialista/SV 
 
Osallistujat 
Satu Väihkönen pj, Jutta Koivula (SRL urheilujohtaja) ja sihteeri, Mikko Mäentausta (RE), Tanja 
Takkula (KO ja Para), Oona Pekkala (Vikellys), Marjukka Manninen (SRL), Micaela van 
Assendelft (Valjakko), Pia Ralli (Askel), Seppo Laine (KE), Pirkko Herd (Valmennuskeskus) 
Jukka Koivisto (SRL) klo 10-11.10 
 
Poissa: Nina Michelsson (Matka), Tomi Wuorimaa (Reining) 
 
 
 
 

1. Kokouksen avaus. Pj Satu avasi kokouksen klo 10.03. 
 

2. Edellisestä kokouksesta 
 

a. Sopimuspohja joukkueenjohtajille/Jutta ja Satu laativat ennen ensimmäisiä 
joukkuekisoja  
 

b. Talouden seuranta.   
i. Jukka: Edetään tämä vuosi Olympialaiset kärjessä (KO, KE, Para). 

Maaliskuun alussa nähdään tarkennuksia tulopuoleen, mm. 
jäsenmäärän kehitys (todnäk lasku jatkuu), hevosten kilpailumaksut, 
kilpailuluvat. Voi olla, että kuluja joudutaan vuoden mittaan uudelleen 
arvioimaan.  
Käytiin läpi lajeittain ta:n takennustarpeita: 

1. RE: ta laadittu ja hyväksytty ”peruskuvion” mukaan, avoimet 
kysymykset liittyvät jatkopaikkoihin. Ikäluokille etsitään 
mahdollisesti joku NC-cup kisa. 

2. KO: uutena asiana joukkuepaikka Olympialaisiin, 
Olympiakomitea vastaa kuluista Pariisissa, mutta lisäkuluja 
tulee. Osallistujia 3 ja 1 vararatsastaja. Varustepaketit 
kustannetaan. Ikäluokissa edetään ta:n mukaan. 

3. Para: Olympialaisiin 2 varmaa paikkaa, mahdollisesti 1 villi 
kortti, tavoitteena 3 ratsukon porukka. Ta ennallaan. 

4. KE: ei suuria muutoksia talousarvioon. Olympia- ja 
mestaruuskisojen menoarviot ennallaan. Tilanne elää. 

5. Valjakko: ei muutoksia menopuolelle. Uutena ajatuksena 
ikäluokkien ajureiden EM-kisa Flyingessä. 

6. Vikellys: ei muutoksia menopuolelle, kv-kisa Suomessa 
todennäköistynyt 

7. Askel: PM-kisat Herningissa tärkeimmät (15-20 ratsukkoa), 
siellä kustannukset nousseet. Karsintaa jo tehty. Mj-
valmentajaa ei ole. Jojot hoitavat myös valmennustehtäviä. 
Omaa varainhankintaa tehdään.  

8. Matka: ei uutta tietoa 
9. Reining: ei uutta tietoa 

ii. keskusteltiin uusien toimintatapojen ohjeistuksen tarpeesta matkalippujen 
tilaamiseen. Uusia ohjeita yhteisistä toimintatavoista ei vielä ole, mutta 
toimistovetoisesti toimitaan (Minttu, Salli). Toimistolle voi antaa vinkkejä. 
Olkaa ajoissa matkojen varaamisessa, hinnat nousevat ajankohtaa kohden. 

iii. Tarkasteltiin tämän vuoden talousarviota Hujon osalta Jukan 
opastuksella. Talouden seurantaa vaikeuttaa se, että kansallista 
kilpailutoimintaa ei ole eroteltu kansainvälisestä kilpailutoiminnasta.  
Tärkeintä on oman lajin viime vuoden lopulla laaditun talousarvion 



 

seuranta. Jatkoon Jukka lupasi syvemmälle menevää talouden seurannan 
taulukointia. 

iv. Varusteisiin voitaisiin saada yhteistyökumppani –Jukka on menossa 
tapaamaan Wahlstenin edustajaa 31.1. 

 
3. Terveiset Liiton hallituksen kokouksesta 11.1.2024: 

Pitäkää yhteyttä oman lajinne hallitusedustajaan yhteisesti sopimallanne tavalla 
Esteratsastus – Dan Björklöf 
Kouluratsastus – Osmo Metsälä 
Kenttäratsastus – Aki Karhapää 
All aroud – Valtteri Gundersby 
Vikellys – Salla Varenti 
Matkaratsastus – Aki Karhapää 
Pararatsastus – Osmo Metsälä 
Reining – Valtteri Gundersby 
Valjakko – Salla Varenti 
Askellajiratsastus – Dan Björklöf 

Hallituksen jäsenten työryhmävastuut ja muuta vastuualueet: 
Huippu-urheilun johtoryhmä – Marjukka Manninen 

Lajikomiteoiden vahvistaminen 
Yhteydenpito omaan lajikomiteaan on tärkeää. 

• Lännenratsastus, all around: Maarit Linnekoski (pj), Lotta Koivula, Alinan Wirkkala 
• Esteratsastus: Juho Norilo (pj.), Cecilia Gundersby, Teppo Hakala, Nina Konkari, Kari 

Nevala, Janne Ruskeeniemi, Anu Tuomi 
• Kenttäratsastus: Hillevi Huttunen (pj), Linda Immonen, Elina Jääskeläinen, Virve 

Kaartoluoma, Mira Mahosenaho, Kalle Nykänen, Riika Räisänen 
• Kouluratsastus: Paula Nystén (pj.), Marko Björs, Stella Hagelstam, Lilli Luoma, Mari Oila, 

Anna von Wendt 
• Matkaratsastus: Miia Marita Kouvalainen(pj), Lauri Lehtinen, Nina Mickelsson, Krista 

Kupari, Sanna Pasanen 
• Valjakkoajo: Tuire Suvanto (pj.), Elna Jokinen, Hannu Kalalahti, Jenniina Sillanaukee, Ben 

Simonsén, Outi Sorsa, Tove Söderholm, Taija-Tuulia Tammelin, Virpi Tunninen 
• Vikellys: Oona Pekkala (pj.), Anna Kivistö, Jessica Laxen, Ilona Palin, Tea Taipale, 

Jessica Tammisto, Vuokko Toivanen 
• Askellaji: SIHY:n johtokunta 

Lännenratsastuksen Reining-komitea nimitetään myöhemmin. Komiteoiden kokoonpanot, sisäiset 
vastuualueet ja mahdolliset komitean käyttämät asiantuntijat päivitetään liiton verkkosivuille 
komiteoiden järjestäytymisen jälkeen. Working Equitation -lajille nimettiin työryhmä (Nora Brandt 
(pj), Tuija Savolainen, Ami Sunna, Jaana Teräsaho-Harainen, Jenny Trogen), joka jatkaa 
selvitystyötä lajin siirtämiseksi osaksi Ratsastajainliiton toimintaa 

 

4. Terveiset Kuivaleiriltä Kisakalliosta joulukuussa 
a. Olympialajien mj-ikäryhmät ja mj-valmentajat 

i. Rakentavaa keskustelua ja mukavaa ja hyödyllistä yhdessä oloa 
 

5. HUJOn näkemykset ja kannanotto Katin pyyntöön: Miten hevosen hyvinvoinnin 
varmistaminen näkyy toiminnassa? 
 



 

a. SRL valmistautuu median lähestymiseen, kun Tanskan Helgstrand-tapauksesta on 
tulossa TV2-lähetys su 28.1. klo 20 

 
b. Materiaali Hujon vastaukseksi Katille, Satu toimittaa: 

 
Jutta ja Satu: SRL:n säännöt on laadittu nimenomaan turvaamaan hevosen hyvinvointia 
ja niihin tehdään vuosittain tarkennuksia. Ongelma ei todennäköisesti ole se, että säännöt 
eivät olisi hyvät vaan että paljon asioita voi tapahtua ilman että kukaan toimivaltaa 
omaava ihminen olisi näkemässä mahdollista ei-toivottua toimintaa. 
Hujo pystyy tarkkailemaan ja ohjaamaan mj-valmentajien ja -ratsastajien toimintaa omissa 
valmennuksissaan ja kilpailutilanteissa. Hujolla on yhteys myös aluevalmennuksiin omien 
lajivastaaviensa kautta. 
Valmentajaseminaarissa 29.1. on Liisa Harmon luento hevosen hyvinvoinnista. Muutenkin 
Hevosopiston koulutuksissa on korostettu ”Social Licence to Operate” -asiaa viime 
vuosina joka kerta, kun valmentajat ovat olleet on koolla. Markus Scharmann esimerkiksi 
piti viime vuoden aikana kaksi hyvää esitystä aiheesta. 
Seppo: Kts Sepon ansiokkaat ajatukset liitteessä  
Sihy:ssä omat ohjeet Hevosten hyvinvointitoiminnasta, Sihyn sivuilta 12/2023: 

Hevosen hyvinvointityöryhmän tehtävä 
Hevosen hyvinvointityöryhmän tehtävänä on edistää hevosen hyvinvointia SIHY:ssä ja 
askellajiratsastuksessa. Ryhmä tekee tiivistä yhteistyötä johtokunnan ja valiokuntien kanssa ja 
toimii niiden neuvonantajana ja tukena. Työryhmä kokoontuu vähintään neljä kertaa vuodessa, 
seuraa viimeisempiä alan tutkimuksia ja tuo nämä johtokunnan ja valiokuntien tietoon. Näin 
varmistetaan, että SIHY:n sekä sen jäsentallien ja paikalliskerhojen toimintaa saadaan vielä 
hevoslähtöisemmäksi ja kestävämmäksi. 

Työryhmän jäsenet valitsevat keskuudestaan puheenjohtajansa. Hyvinvointityöryhmän toimikausi 
on 1.1.-31.12.2024. Kaikille hakijoille on ilmoitettu henkilökohtaisesti valinnoista. 

 
 

 
6. MJ-valintaperusteet on hyväksytty hallituksessa 11.1. (Jutta) 

Hallitus vahvisti vuoden 2024 arvokilpailuiden valintakomiteat ja edustustehtävien 
valintakriteerit maajoukkuevalmentajien ja huippu-urheilun johtoryhmän esityksestä. 
Liiton kotisivut: Kilpailu ja valmennus – kilpailijalle – kv kilpaileminen. 
Lisätään Askellajiratsastuksen valintaperusteet, jos niitä ei vielä ole. 
WC-valinnat/RE, pidetään teams valintakriteerien laatimisesta : Mikko, Jutta, Satu to 25.1. 

 
7. Lajikohtaiset kuulumiset edellisen kokouksen jälkeen 

 
a. KO: Uusi hieno tilanne Pariisin osalta. Valmistautuminen Pariisiin on aloitettu jo 

aikaisemmin Olympiakomitean kanssa. Pitkä lista toimitettu komitealle (Emma 
Kanerva + 10 muuta ratsastajaa: Tallberg, Österholm, Vaurio, Hagelstam, Stegars, 
Ruoste, Soratie, Ehrnrooth, Sironen, Robinson).  

b. KE: Kaksi henkilökohtaista kisapaikkaa Pariisiin varmistuneet: Sanna Siltakorpi ja 
Veera Manninen. Vararatsastajaksi suunniteltu Hedvig Wikström (4 tähden tulos 
vaaditaan).  

c. Para: Katja Karjalainen + 1 + 1 villikortti + edelleen mahdollisesti joukkue e.m. 
ratsukoista 

d. Este: Jäljellä olevat kevään WC-kisat: Amsterdam/Aura Vasama, Bordeaux/ 
Eveliina Talvio?, Göteborg/Eveliina Talvio? 
Touko-kesäkuussa alkavat NC-kisat (Tanska ja Norja viikon välein), valinnat niihin 
tehdään huhtikuussa. 

e. Valjakkoajo:  
SRL:n hallitus on tehnyt sopimuksen ruotsalaisen Axel Olinin kanssa mj-
valmentajan tehtävästä vuodelle 2024. Tämän vuoden puolella 1. varsinainen 
valmennus on toteutunut. Erittäin positiiviset kokemukset.  



 

f. Vikellys: seuraava mj-valmennus on sovittuna Sastamalassa ensi vl:na. Ypäjälle on 
hankittu toinen pukki.  

g. Askel: kts edellä kohta 2.  
h. Matka: 
i. Reining: uusi komitea suunnitteilla 

 
8. Kevään 2024 kokoukset:  

Kevät 2024: ainakin osa kokouksista teemoitetaan niin, että niissä keskitytään vain 
olympialajien asioihin ja joissakin vain ei-olympialajien asioihin. Kaikki saavat osallistua 
kaikkiin.  
Aikataulu: pääsääntöisesti perjantaisin klo 10-12/teams 
Seuraava kokous 16.2. (Seppo ei pääse). Sen jälkeen 22.3., 19.4., 17.5., kesäkuun 
kokous ja teemoitus sovitaan myöhemmin 

 
9.  Muita asioita 

a. Hevosopiston maneesivuokrista lyhyesti, tarkemmat tiedot Hevosopiston 
sivuilta: 

i. jos maneesi on auki muillekin, niin maneesin käyttömaksu on matalampi 
ii. jos maneesi on suljettu muulta toiminnalta, niin maksu on korkeampi 
iii. Hevosopistolla yöpymiseen liittyen on alennettu maneesimaksu 

 
b. NBECH 2024 vahvistus on saatu Tanskasta: 

  
• Jumping and Vaulting / Hjallerup Rideklub 

  
• Dressage and Paradressage / Hovgaard Rideklub 

 
 

10. Pj Satu päätti kokouksen klo 12. 
 
 
 

http://hrv.dk/DK.aspx
https://hovgaardrideklub.dk/

